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Chełmiecki

Lata mijającej ka-
dencji 2006-2010 r. minę-
ły pod znakiem przyspie-
szenia inwestycyjnego i
wytężonej pracy nad po-
prawą jakości życia
mieszkańców na terenie
całej gminy Chełmiec.
Sto milionów złotych wy-
danych na rozwój infra-
strukturygminnejrozdy-
sponowano na nowe sale
sportowe, drogi, wodo-
ciągi, kanalizację, boiska
sportowe i szkoły. Każda
z 27 miejscowości gminy
Chełmiec wzbogaciła się
o nowe obiekty. Tak wy-
tężona praca wymagała
współpracy z ludźmi,

którzy dzielą pieniądze
budżetowe, czyli z radny-
mi Rady Gminy w Chełm-
cu. Nieocenione zasługi
w roztropnym i gospo-
darnym wydatkowaniu
środków budżetowych,
miał wspierający wójta
Bernarda Stawiarskiego
w realizacji zamierzeń
inwestycyjnych Klub
Radnych Zgoda. Poniżej
przedstawiamy ludzi,
bez których ta kadencja
nie była by tak udana, a
którzy zawsze służyli
swoją bezinteresowną
pomocą i radą przy reali-
zacji inwestycji gmin-
nych. P.B.

Jan Bieniek - Przewodniczący Rady, radny
z Librantowej,
Paweł Bogdanowicz
Radny z Wielogłów,
Stanisław Kruczek z Paszyna,
Marian Łęczycki z Piątkowej,
Zbigniew Mordarski ze Świniarska,
Jan Mróz z Chełmca,
Bogusław Pietrzak z Klęczan,
Radosław Potoczek z Rdziostowa,
Edward Słaby z Ubiadu,
Stanisław Skrzypiec z Paszyna,
Jan Stawiarski z Biczyc Dolnych,
Barbara Surman z Piątkowej,
Wiesław Szołdrowski z Trzetrzewiny,
Andrzej Tyrkiel z Małej Wsi.
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ChełmieckiDrodzy Mieszkańcy !!!
Już kilka dni pozostało do wyborów. Bez względu na Państwa sympatie

czy antypatie do jakiegokolwiek z kandydatów zachęcam wszystkich do
udziału. Im więcej głosujących tym bardziej wiarygodna weryfikacja mojej
osoby na stanowisku wójta naszej gminy. Kampania wyborcza jest już na
finiszu, mamy 5 komitetów wyborczych i 4 kandydatów na Wójta Gminy
Chełmiec. Sposób prowadzenia kampanii nie jest merytoryczny. Często ma
miejsce posługiwanie się kłamstwem, w tym neguje się oczywisty sukces
inwestycyjny gminy. Chodzi o to, by atakować i zdyskredytować przeciwnika,
a nie dyskutować o problemach. Niektóre slogany wyborcze są wręcz
histeryczne („przywróćmy normalność”, „sprawy w gminie źle idą”, itp.). To
wygląda na coś w stylu: „nie zabijajcie nas”. Jest jak zwykle dużo pomówień,
pogłosek itp. w celu zdyskredytowania mojej osoby i zamazania obrazu tego
co wydarzyło się w naszej gminie w ciągu ostatnich 4 lat.

Jeśli chodzi o autobusy MPK to deklaracja przywrócenia tej komunikacji
w naszej gminie delikatnie mówiąc jest to ewidentne rozmijanie się z prawdą.
Bowiem, nie da się tego załatwić w miesiąc, chyba że rokowania polegałyby na
biernej akceptacji zaproponowanych warunków, ze szkodą dla gminy. Ponadto
mój kontrkandydat miałby problemy ze znalezieniem środków na ten cel.
Patrząc na to, ile dopłaca Kamionka do dwóch linii MPK, żeby powrót
komunikacji w naszej gminie nastąpił w takim stanie jak przed 2008 rokiem -
gmina Chełmiec musiałaby dopłacić sporo ponad milion złotych rocznie i to
przy nieznanych podwyżkach cen biletów w roku 2011. Nie jestem pewien, czy
większość mieszkańców chciałaby takiego rozwiązania.

Pan Kwiatkowski wypowiadając się w ten sposób, ma zapędy na władcę
absolutnego. Nie bierze pod uwagę, że nie jest to decyzja wójta, ale decyzja
Rady Gminy, bez której nie można zawrzeć nowego porozumienia, tak samo
jak ja nie mogłem - bez decyzji rady - rozwiązać poprzedniego. Tym bardziej,
że nie znamy przyszłego składu rady. Rozumiem, że w tej chwili, na takie
obietnice mojego kontrkandydata, wpływ ma - nie racjonalne myślenie a -
propagandowe hasła wyborcze. Podobna sytuacja jak z rozdawnictwem
stanowisk przedwyborczych. Jeszcze się koń nie urodził a już nim orzą.

Poza tym MPK od samego początku ma zgodę chełmieckiego samorządu
na poruszanie się po terenie gminy i nieodpłatne korzystanie z naszych
przystanków i zajezdni. Co do dofinansowania, zawsze byłem i jestem gotów
do rozmów - oczywiście na zdrowych, ekonomicznych zasadach. Te zaś
wykluczają pobieranie haraczu z gminnego budżetu do miejskiej spółki.
Spółka ta powinna się przede wszystkim zrestrukturyzować, tak jak np. nasza
kopalnia w Klęczanach – przyniosłoby to korzyści nie tylko społeczeństwu, ale
co ważne - pracownikom MPK.

Nikt jednak ze strony MPK do rozmów mnie nie zaprosił. Ja natomiast
permanentnie zgłaszałem taką inicjatywę. Jedno z umówionych spotkań
zostało w ostatniej chwili odwołane przez drugą stronę. Z kolei z doniesień
prasowych wynika, że rozmowy Prezesa MPK i Prezydenta Ryszarda Nowaka
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są prowadzone „nieoficjalnie” z „prawie wójtem” z Marcinkowic(?).

Być może MPK nie zależy na rozsądnych kwotach dotacji -przecież w razie czego, straty spółki
pokryje miasto...(w 2010r. dotacja dla MPK to prawie 9 mln zł z budżetu Miasta). My zaś mamy na co
dzień widoki przestronnych, pustych autobusów na masakrycznie zatłoczonych drogach, bo nie ma
funduszy na inwestycje najbardziej potrzebne, m.in. most przez Dunajec. Przy próbach politycznego
rozwiązywania problemów, zawsze koszty ponosi społeczeństwo.

Wracając do kopalni w Klęczanach. Tu dokonała się w tej kadencji prawdziwa rewolucja, jeśli chodzi
o faktyczne znaczenie słów: „spółka kapitałowa ze 100% udziałem mieszkańców gminy”. Nie jest to
spółka socjalna, jak chcieliby niektórzy działacze związków zawodowych. Takie myślenie o firmie budziło
i w niektórych nadal budzi sprzeciw. Ze zrozumiałych względów mam wśród takich ludzi negatywny
elektorat.

Propozycja Specjalnej Strefy Ekonomicznej na 20 ha powierzchni i 15 % spadku terenu oraz w
sąsiedztwie bezpośrednich działań górniczych, nie jest moim zdaniem poważna (najmniejsza SSE w
Polsce ma około 130 ha, największa ok.1700 ha i oczywiście odpowiednie wskaźniki bezrobocia). SSE
tworzone są zwykle w miejscach, gdzie zamyka się dotychczas funkcjonujące, duże zakłady, z powodu
braku koniunktury.

Być może ktoś (a na pewno nie ja) przewiduje  sprzedaż kopalni, jej likwidację lub przejęcie... Być
może chodzi  o utworzenie jakiejś  „rodzinnej”  strefy ekonomicznej... Zastanawiam się przy tym  czy to
przypadek, że córka kandydata proponującego SSE, wystąpiła do gminy o zakup gruntów gminnych,
które  znajdują się w strefie działań klęczańskiej kopalni...

Moim zdaniem i Klubu Radnych Zgoda, lepszym rozwiązaniem byłoby systematyczne obniżanie
podatków lokalnych a pierwszym krokiem jest pozostawienie wszystkich podatków w 2010 r. na
poziomie z roku ubiegłego.          

Jeszcze nigdy w naszej gminie nie pozyskano środków z zewnątrz (w tym unijnych) - tak dużo i tak
skutecznie. Jeśli chodzi o środki z zewnątrz, to ogółem pozyskano ich w tej kadencji 30 mln zł (w tym
dotacji unijnych 16 mln zł). Część z tych środków nie jest jeszcze wydana, ale jest już zarezerwowana na
konkretne zadania.

Natomiast posługiwanie się nieaktualnymi danymi i rankingami bez odpowiedniego komentarza
jest znów perfidią. Nasze miejsce w rankingu wynika z podawania relacji pozyskanych środków od
samego początku udzielania dotacji i wynika z zaniedbań poprzedników. Wie to każdy, kto „ robi w
dotacjach unijnych”, a mój kontrkandydat, w tej materii jest podobno wysokiej rangi specjalistą.

Pan Kwiatkowski, jako prorok z Marcinkowic uzurpuje sobie prawo do wygłaszania dziesięciu
przykazań, dotyczących charakterologicznych cech dobrego wójta. Sam jednak nie „uderza się w
piersi” i nie weryfikuje swojego postępowania w kontekście głoszonych mądrości. Ale to już nasza
polska, przedwyborcza rzeczywistość... Przede wszystkim powinien najpierw zacząć swoją kampanię od
pokazania dokonań w Radzie Powiatu w ostatnich czterech latach tym bardziej w kontekście gminy
Chełmiec bo tam był naszym reprezentantem. A nie chełpić się zasiadaniem w Radzie Gminy Chełmiec w
PRL, kiedy to rzeczywiście nie mając wyjścia musiał zgadzać się z jedynie słuszną linią Frontu Jedności
Narodowej?

Ja kampanie wyborczą (przede wszystkim powstały ogromne inwestycje) prowadziłem całe cztery
lata. A ocena całej kadencji należy do państwa w dniu wyborów. Macie państwo w ręku twardą walutę w
postaci głosu tylko raz na cztery lata dlatego należy ją rozsądnie zainwestować.

Z pozdrowieniami
Wójt Gminy Chełmiec



www.chelmiec.pl 5Nr 10 - wrzesień - październik 2010

Chełmiecki

Gmina Chełmiec po
raz pierwszy od 7 lat, tj.
od momentu istnienia
rankingu najlepszych
gmin wiejskich, sporzą-
dzonym przez Związek
Powiatów Polskich, zna-
lazła się w pierwszej
dziesiątce – czyli wśród
laureatów, a dokładnie
na 8 miejscu. Ranking
jest na bieżąco uzupeł-
niany i wg. nieoficjal-
nych informacji Gmina
Chełmiec ma szanse na
znaczny awans do końca
listopada, do kiedy aktu-
alizowana jest punkta-
cja, w tym rankingu.

Ranking prowadzony
jest na rok 2010, a przy
ocenie gmin brane są
pod uwagę działania pro-
inwestycyjneiprorozwo-
jowe prowadzone na te-
renie Gminy Chełmiec w
ostatnim roku. Tymi wła-
śnie ocenianymi działa-
niami są m.in.:
• ilość wydatkowanych

środków finanso-
wych pochodzących
z funduszy zewnętrz-
nych,

• ilość wydatkowanych
środków finanso-
wych pochodzących
z funduszy krajo-

wych,
• za współpracę part-

nerską z innym po-
wiatem/miastem zlo-
kalizowanym poza
granicami naszego
kraju,

• za elektroniczny
obieg dokumen-
tów/korespondencji
w urzędzie,

• za wielkości środków
finansowych wydat-
kowanych na szkole-
nie kadry, czy też

• za pracownię infor-
matyczną.

Ogólnie ocenia-
nych jest aż 75 czynni-

ków, za które przysłu-
guje określona w statu-
cie ZPP ilość punktów.
W tej chwili Gmina
Chełmiec zdobyła 7 550
pkt. Dzięki tak wysokiej
ocenie Gmina Chełmiec
na 191 miejsc / na kilka-
set gmin, które zdobyły
jakiekolwiek punkty/
uzyskała - na razie – 8
pozycję. Sprawia to, że
jest na 4 miejscu w Wo-
jewództwie Małopol-
skim oraz na 1 w Powie-
cie Nowosądeckim.

A.B.

W dniu 20 paździer-
nika b.r. wójt gminy
Chełmiec podpisał umo-
wę partnerską ze Staro-
stą nowosądeckim oraz
z innymi wójtami gmin
z powiatu nowosądeckie-
go w ramach projektu
„Aktywnie w przy-
szłość". Projekt, którego
budżet zamyka się w
kwocie blisko 11 milio-
nów złotych, obejmie 18
szkół gimnazjalnych w
tym 7 z gminy Chełmiec
najwięcej z pośród
uczestników porozumie-
nia. Kwota zapisana w
projekcie przypadająca
na szkoły z gminy Cheł-
miec jest najwyższa z
pośród partnerów poro-

zumienia i wynosi po-
nad 4 mln zł tj 36 % łącz-
nej kwoty dotacji. W ra-
mach projektu wspar-
ciem objętych zostanie
ponad 3 tysiące
uczniów. Środki finanso-
we, które bezpośrednio
otrzyma lider projektu
Powiat Nowosądecki po-
chodzić będą ze środ-
ków unijnych Programu
Operacyjnego Kapitał
Ludzki.

W ramach projektu
realizowane będą indy-
widualne zajęcia z
uczniami mającymi trud-
ności w nauce, a także
pozalekcyjne warsztaty
grupowe dla uczniów
uzdolnionych i kółka za-

interesowań
Oprócz kółek zain-

teresowań z zakresu:
przyrody, matematyki,
języka polskiego, infor-
matyki, języków obcych,
teatru i ortografii,
uczniowie będą mogli li-
czyć na konsultacje z do-
radcą zawodowym.

Ponadto, każda
szkoła gimnazjalna ob-
jęta programem wzbo-
gaci się o tablice inte-
raktywne, rzutniki, sale
komputerowe, radioma-
gnetofony, pracownie
językowe, kamery cy-
frowe i oprogramowa-
nie do komputerów. B.A.

Podpisanie umowy partnerskiej ze starostwem.
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W dniu 06 listopa-
da 2010 r. w hali sporto-
wej w Świniarsku, odby-
ła się konferencja rozpo-
czynająca projekt pn.:
„Internecik też dla dzie-
ci – zapobieganie wyklu-
czeniu społecznemu na
terenie Gminy Chełmiec
– etap II”. Podczas konfe-
rencji wystąpił wójt Ber-
nard Stawiarski, który
przywitał zaproszonych
gości, tuż po nim głos za-
brał marszałek Woje-
wództwa Małopolskiego
Leszek Zegzda. W konfe-
rencji wzięło udział ok.
300 zaproszonych gości
– beneficjentów progra-
mu. Specjalnie dla nich
zorganizowano panel
techniczny dotyczący
sprzętu komputerowe-
go, a także zaprezento-

wano, w specjalnym wy-
kładzie, informacje o
źródłach finansowania
działalności gospodar-
czej z wykorzystaniem
środków pochodzących
z funduszy UE.

„Internecik też dla
dzieci” jest programem
realizowanym przez
Gminę Chełmiec już od
niemal 2 lat. Główne za-
łożenia projektu polega-
ją na zakupie zestawów
komputerowych wraz z
podłączeniem do inter-
netu oraz przeprowadze-
niu szkoleń z zakresu ko-
rzystania z komputera i
internetu. W tej chwili
gmina aplikuje o zesta-
wy komputerowe i Inter-
net dla 138 mieszkań-
ców. To już III etap pro-
jektu „Internecik też dla

dzieci”. Wcześniej w ra-
mach II etapu projektu
darmowe podłączenie
do internetu wraz z ze-
stawem komputerowym
uzyska 271 rodzin wielo-
dzietnych, matek samot-
nie wychowujących dzie-
ci oraz osób niepełno-
sprawnych z terenu Gmi-
ny. W komputery zaopa-
trzone zostaną także
wszystkie budynki gmin-
ne: szkoły, Urząd Gminy,
GOPS, GOK – razem 84
sztuki zestawów kompu-
terowych. Z kolei w ra-
mach programu „Inter-
necik też dla dzieci –
etap I”, który został już
zrealizowany gmina za-
kupiła zestawy kompute-
rowe wraz z dostępem
do internetu dla 67 ro-
dzin. Razem z darmowe-

go sprzętu oraz dostępu
do internetu w ramach
dwóch już realizowa-
nych etapów korzystać
będzie 338 rodzin – czy-
li ok. 1300 osób. Całko-
wita kwota przeznaczo-
na na realizację obu za-
dań to niemal 4 mln zło-
tych, z czego niemal 3,4
mln zł pochodzi ze środ-
ków unijnych. Wraz z II
etapem, którego war-
tość szacowana jest na
kwotę 1,4 mln zł – war-
tość całego projektu wy-
nosi 5 mln 400 tyś. zł, z
czego przeszło 4 milio-
ny to środki pochodzące
z funduszy Unii Euro-
pejskiej.

K.Z.

Stowarzyszenie
Rozwoju Gminy Cheł-
miec w partnerstwie z
GminąChełmiec urucho-
miło punkt przedszkol-
ny utworzony w ramach
projektu pn. „Radosny
świat przedszkolaka”
współfinansowanego
przez Unię Europejską
ze środków Europejskie-
go Funduszu Społeczne-
go w ramach Programu

Operacyjnego Kapitał
Ludzki, Poddziałanie
9.1.1. Symbolicznego
przecięcia wstęgi doko-
nał wójt gminy oraz pre-
zes Stowarzyszenia Roz-
woju Gminy Chełmiec –
Marcin Bulanda. Przyby-
łych gości powitał na-
uczyciel przedszkola –
Małgorzata Gawlik, któ-
ra przywołując słowa Ja-
nusza Korczaka „Dziec-
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ko chce być dobre. Jeśli
nie umie – naucz. Jeśli
nie wie – wytłumacz. Je-
śli nie może – pomóż! Je-
śli przy największym wy-
siłku dozna porażek, na-
leży tak pobłażać, jak po-
błażliwie godzimy się z
własnymi wadami”, zy-

skała sympatię przy-
szłych wychowanków.
Po strawie dla ducha
przyszedł czas na inte-
grację rodziców oraz za-
bawy ich pociech. Smacz-
ny akcent przygotowała
firma cateringowa, za-
pewniająca codzienne

wyżywienieprzedszkola-
ków (śniadanie, obiad,
podwieczorek).
Warto wiedzieć:
Czas realizacji: sierpień
2010 – lipiec 2012
Całkowita kwota projektu:
743 747,40 zł
Kwota dofinansowania: 743
747,40 zł
Miejsce realizacji projektu:
Klęczany 1
Wnioskodawca: Stowarzy-
szenie Rozwoju Gminy Cheł-
miec w partnerstwie z Gmi-
ną Chełmiec
Grupa docelowa: dzieci z te-
renu Gminy Chełmiec, w
wieku 3-5 lat

M.B.

W SKRÓCIE:

W niedzielę 17 paździer-
nika wójt gminy Cheł-
miec Bernard Stawiarski
wziął udział w uroczy-
stym poświęceniu nowo
pozyskanych samocho-
dów pożarniczych dla
Ochotniczej Straży Po-
żarnej w Niskowej. Auta
dla strażaków poświęcił
ksiądz proboszcz Jerzy
Janeczek, uroczystość
miała miejsce przy ko-
ściele pw. św. Stanisława
Kostki. Dwa samochody,
które będą służyły OSP
Niskowej to: Mercedes
ML z napędem na dwie
osie, drugi samochód to
również mercedes, który
jest samochodem ratow-
nictwa technicznego. Na
ten samochód strażacy z
Niskowej otrzymali dota-
cję z Komendy Głównej
PSP z puli przeznaczonej
na usuwanie strat popo-
wodziowych.

Po wspólnej modli-
twie z parafianami stra-
żacy oraz goście przeszli
do remizy. W uroczysto-
ściach udział wzięli wójt
Bernard Stawiarski, dele-
gacji OSP z Klęczan, Kra-
snego Potockiego, Brze-
znej-Litacza, Róża Thun
posłanka do parlamentu
Europejskiego, poseł na
Sejm RP Andrzej Czer-
wiński oraz Teodor Gar-
gas, wiceprezes Oddziału
Zarządu Powiatowego
Związku OSP RP. Wszy-
scy zaproszeni na uro-
czystość goście dzięko-
wali strażakom za ich
służbę i życzyli powodze-
nia w dalszej pracy spo-
łecznej.

Staraniem wójta
gminy Chełmiec Bernar-
da Stawiskiego gmina
Chełmiec pozyskała do-
datkowo 1 423 400 zł ze
środków rezerwy sub-
wencji ogólnej Skarbu
państwa. Odpowiednie
pismooficjalnieinformu-
jące o tym fakcie nade-
szło do Urzędu Gminy w
dniu 25.10.2010 r. Przy-
znana kwota ma zwią-
zek z wykazanymi strata-
mi powodziowymi na te-

renie Gminy Chełmiec w
maju i czerwcu br. Pie-
niądze zostały przyzna-
ne ze środków rezerwy
subwencjiogólnejbudże-
tu państwa, proporcjo-
nalnie do udziału kwoty
strat w infrastrukturze
poniesionych przez da-
ną gminę. Dzięki przy-
znaniu tej dotacji, cho-
ciaż częściowo zostają
zrekompensowane stra-
ty – szacowane na nie-
mal 15 milionów zło-

tych, w samej tylko in-
franstrukturze gmin-
nej(drogi,kanalizacja,
wodociągi), którą ponio-
sła gmina Chełmiec w
wyniku klęski żywioło-
wej. Wraz z przyznany-
mi środkami, o których
mowa powyżej, jak do-
tąd w roku 2010 udało
się pozyskać ok. 5 milio-
nów złotych na usuwa-
nie skutków klęsk żywio-
łowych.

A.B.

W dniu 9 września
b.r. do tut. Urzędu wpły-
nęła uchwała Składu
Orzekającego Kolegium
Regionalnej Izby Obra-

chunkowej w sprawie
wydania opinii o przebie-
gu wykonania budżetu
za I półrocze 2010 roku.

RIO w podjętej

uchwale wydało pozy-
tywną opinię o przebie-
gu wykonania budżetu
za I półrocze 2010 roku.

M.Sz.

Otwarcie punktu przedszkolnego.



www.chelmiec.pl Nr 10 - wrzesień - październik 20108

Chełmiecki

23 września 2010 r.
w Komendzie Wojewódz-
kiej Policji w Krakowie
odbyła się szósta edycja
wręczenia certyfikatów
„Szkoła Promująca Bez-
pieczeństwo”. Pierwszy
Zastępca Komendanta
Wojewódzkiego Policji
w Krakowie mł. insp. Ma-
riusz Dąbek wraz z Mało-
polskim Kuratorem
Oświaty Aleksandrem
Palczewskim wręczyli
certyfikaty przedstawi-
cielom szkół, które
uczestnicząc w projek-
cie Zintegrowanej Polity-
ki Bezpieczeństwa zdo-
były największą ilość
punktów. W uroczysto-
ści uczestniczył również
Marszałek Województwa
MałopolskiegoMarekNa-
wara.

Wśród wyróżnio-
nych znalazła się Szkoła
Podstawowa im. s. Cze-

sławy Lorek w Biczycach
Dolnych – uzyskując wy-
nik 57 punktów, wraz z
czterema innymi szkoła-
mi, uplasowała się na 3
miejscu z 32 szkół woje-
wództwa małopolskiego.
W oparciu o zapisy Regu-
laminu nadawania certy-
fikatu „Szkoła Promują-
ca Bezpieczeństwo”
sprawdzeniu poddano:
obszar organizacyjny, in-
frastrukturalny i tech-
niczny realizacji projek-
tu, sposób realizacji za-
dań związanych z pro-
mowaniem bezpieczeń-
stwa oraz osiągnięte
cele.

W uroczystości
wręczenia certyfikatów
uczestniczyli: wójt Gmi-
ny, Rafał Majewski – Dy-
rektor Szkoły Podstawo-
wej im. s. Czesławy Lo-
rek w Biczycach Dol-
nych, mgr Kornelia Ko-

tlarz – nauczyciel oraz
uczennica Klaudia Gar-
gula – przewodnicząca
SU. Po oficjalnych uro-
czystościach odbywały
się pokazy i szereg pre-
lekcji na temat trudnej
pracy policjanta, można
się było zapoznać z pra-
cą służb specjalnych i
ich specyficznych wa-
runków, w których nie-
jednokrotnie narażają
swoje zdrowie i życie.

W ramach udziału
w projekcie Zintegrowa-
nej Polityki Bezpieczeń-
stwa został podjęty sze-
reg działań zmierzają-
cych do zapewnienia
uczniom bezpiecznych
warunków do nauki i
pracy oraz zapobiegają-
cych przemocy i agresji,
a także zwiększających
poczucie bezpieczeń-
stwa wśród mieszkań-
ców. R.M.

Certyfikaty Bezpieczna Szkoła.

W ostatnim czasie
na terenie gminy Cheł-
miec miały miejsce wy-
darzenia promujące po-
prawę bezpieczeństwa

dzieci i młodzieży na
drogach. Akcje miały
związek z wręczaniem
elementów odblasko-
wych dla dzieci i mło-

dzieży szkolnej, ich ce-
lem jest zwrócenie uwa-
gi pedagogów, rodziców
i opiekunów na koniecz-
nośćkontrolowania usta-

wowego obowiązku ko-
rzystania przez dzieci
do 15 lat z elementów
odblaskowych i promo-
wanie wszelkich inicja-
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Wójt Chełmca obie-
cał i dotrzymał słowa. To
co było niemożliwe
przez 4 miesiące stało
się faktem. Tak pokrótce
można podsumować wy-
darzenie, które miało
miejsce w dniu 11 wrze-
śnia b.r. – otwarcie odbu-

dowanej drogi z Nowego
Sącza do Gródka nad Du-
najcem w miejscowości
Wola Kurowska, która to
została zniszczona pod-
czas powodzi w czerwcu
b.r. Wystarczyło zaled-
wie 3 dni aby zbudować
zerwany odcinek drogi.

Okoliczni mieszkańcy z
niedowierzaniem przy-
glądali się pracom pod-
czas odbudowy drogi.

Pełne zaangażowa-
nie pracowników Kopal-
ni KSS Klęczany oraz
ZGKIM Chełmiec dało
niesamowity rezultat.

Przy odbudowie drogi
wykonano odwodnienie
oraz wykorzystano ka-
szyce - drewniane kon-
strukcje. Dzięki ich ela-
styczności możliwa jest
redystrybucja naprężeń
w poszczególnych ele-
mentach kaszyc. B.L.

Odbudowa drogi na Woli Kurowskiej . .

tyw ograniczających za-
grożenia w ruchu drogo-
wym.

Wszystkie akcje
rozpoczęły się z począt-
kiem nowego roku szkol-
nego, a pierwszą z nich
była zorganizowana
przez Wydział Ruchu
Drogowego Komendy
Wojewódzkiej Policji w
Krakowie wraz z Mało-
polską Wojewódzką Ra-
dą Bezpieczeństwa Ru-
chu Drogowego, akcja
profilaktyczna dla
uczniów szkół podstawo-
wych - "Odblaskowa
Szkoła".

Akcję przeprowa-
dzono we wrześniu i

październiku br.
Udział w konkursie

wzięło 305 szkół z woje-
wództwa małopolskiego,
a między innymi Zespół
Szkół w Chełmcu.

W kolejnej akcji
pod nazwą „Odblaskowa
szkoła” podczas „Festy-
nu rodzinnego” w Li-
brantowej dzieci i mło-
dzież zostali obdarowani
„odblaskami – naklejka-
mi”, a także spotkali się
z policjantem z zaprzy-
jaźnionej Komendy Poli-
cji w Chełmcu, który
przypomniał im zasady
bezpiecznego porusza-
nia się po drogach.

Trzecią akcję prze-

prowadzono 27 wrze-
śnia w Zespole Szkół w
Chełmcu. podczas której
każdy uczeń otrzymał
kamizelkę odblaskową.

Dzięki akcjom pn.:
„Odblaskowa Szkoła”,
zwiększy się widoczność

uczniów na drodze i
uchroni przed niebez-
pieczeństwami jakie
mogą się zdarzyć w po-
chmurne jesienne i zi-
mowe dni.

S.M.

Odblaskowa szkoła w Chełmcu.
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O bólach porodowych, Barcelonie i
pierwszej miłości …

Wywiad z Ks. Je-
rzym Janeczkiem – Pro-
boszczem Parafii Nisko-
wa

Jakie były początki
kapłańskiej drogi w ży-
ciu Księdza?

Sam początek jest
tajemnicą także dla
mnie samego. Trzeba
jeszcze dodać, że to dar,
który otrzymałem. Mam
jednak przekonanie, że
modlitwa mojej babci,
którą zawsze widziałem
z różańcem jest czymś
ważnym na mojej dro-
dze. Ten różaniec był
wyjątkowy, ponieważ
składał się z 15 tajemnic.
Po latach można powie-
dzieć, że była osobą kon-
templującą Boga.

Co było potem?
Do Seminarium

zgłosiłem się w roku
1984. Było to po piel-
grzymce Jana Pawła II
do Polski. Był wielki „bo-
om powołaniowy”, zgło-
siło się około 100 kandy-
datów, przyjęto 75.

Święcenia przyjęło
około 50 osób, ale w róż-
nych miejscach polski.

Czyli w roku 1990,
zostałem posłany na
pierwszą parafię do Wa-
dowic D. koło Mielca. Na-
stępnie do Szynwałdu ko-
ło Tarnowa.

Kiedy ksiądz po-
znał Sądecczyznę?

Trzecią parafią by-

ła Sądecka Fara, gdzie
pracowałem 5 lat, za cza-
sów Księdza Lisowskie-
go. Był rok 1999,i wtedy
przeniosłem się do Bazy-
liki Limanowskiej, gdzie
pracowałem do roku
2005.

Południe diecezji z
tych powodów jest mi
bardzo bliskie.

Spojrzenie na góry
i przebywanie w ich „to-
warzystwie” jest dla
mnie miejscem odpoczy-
wania i „spotkania” z Bo-
giem.

A inne strony diece-
zji?

Z Limanowej prze-
szedłem na 3 lata do
Mielca, do dużej Parafii
położonej na nowocze-
snych osiedlach. Było to
znowu,ciekawedoświad-
czenie. Na wiosnę w ro-
ku 2008, zostałem we-
zwany przez Biskupa,
aby usłyszeć słowa posła-
nia do parafii, „której
jeszcze nie było”, tzn.
miałem ją tworzyć od sa-
mego początku.

Czyli nowy etap ży-
cia?

W pewnym wieku
czeka się na nowe wy-
zwania. Tak było ze
mną. Co ciekawe w stycz-
niu 2008, po raz pierw-
szy znalazłem się w Rzy-
mie, na grobie Św. Stani-
sława Kostki i tam się
modliłem.

Po pól roku okazu-
je się, że mam być w ko-
ściele pod jego wezwa-
niem.

Co można powie-
dzieć o początkach?

Powstawanie para-
fii można porównać do
narodzin dziecka i jego
rozwoju. Były „bóle po-
rodowe”, zanim Parafia
stanęła na nogi. To jest
jednak droga naturalna i
po bólach porodowych
przychodzi radośćnowe-
go życia. Wiemy, że Para-
fia jest połączeniem wie-
lu „różnorodności” i po-
trzebuje czasu na dojrze-
wanie.

Jak dziś Ksiądz Pro-
boszcz patrzy na to dzie-
ło?

To wszystko mnie
przerastało. Widać było
że Bóg jest obecny w
tym początku i nas pro-
wadził. Pozostaje tylko
jedno zadanie dawać Bo-
gu objawiać Jego Miłość,
Jego plany i … nie prze-
szkadzać mu.

Jak przedstawia się
sytuacja materialna pa-
rafii?

Wiele przez te dwa
lata udało się uczynić.
Aktualnie powstaje pro-
jekt domu parafialnego,
w którym będzie pleba-
nia i sale duszpaster-
skie.

Jeśli Pan Bóg po-
zwoli to na wiosnę za-
czniemy budowę. Powo-
li gromadzimy środki i
już zakupujemy pierw-
sze materiały.

Jaki jest udział
wiernych w tym zada-
niu?

Czasy są niełatwe,
ale wielu parafian kie-
rując się wiarą chce bu-
dować wspólnotę za-
równo w sensie ducho-
wym jak i z sercem
wspomaga dzieła mate-
rialne. Ten kto ma wiarę
żywą łatwo dostrzega
wszystkie wymiary ży-
cia parafii i kościoła.

Za to wypada mi
dziękować Bogu i moim

Ks. Proboszcz Jerzy .
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parafianom. Wielokrot-
nie jestem zadziwiony,
reakcją ludzi, którzy z
serca dzielą się z wielką
hojnością wspomagając
parafię.

Czy Parafia ma swo-
ją specyfikę duszpaster-
ską?

Wielunaszychpara-
fian przyjęło propozycję
szczególnej modlitwy ja-
ką jest Adoracja Pana Je-
zusa w Najświętszym Sa-
kramencie. W każdym
tygodniu przez 40 go-
dzin mamy Adorację do
której zobowiązało się
90 osób. To Sam Pan Je-
zus staje się Formato-
rem tych ludzi. Podda-
nie się z wiarą tej forma-
cji to coś wspaniałego.

Można powiedzieć,
że budowanie wspólno-
ty rozpoczęliśmy od źró-
dła, czyli od budowania
przyjaźni z Jezusem.

Czy ksiądz poza
duszpasterstwem ma
czas dla siebie?

Dla siebie w znacze-
niu, aby odpocząć. Obcią-
żenia są bardzo duże.
Trzeba dbać o dobre za-
gospodarowanie czasu,
który przyniesie jakiś re-
laks i wytchnienie. Moż-
na wpaść w pułapkę ak-
tywizmu, myśląc, że to
gorliwość. Aktywizm
często źle się kończy.

Jak ksiądz odpoczy-
wa?

Potrzeba trochę do-
brze rozumianej samot-

ności. Koniecznie ruch fi-
zyczny. Nieraz „ucie-
kam” w góry, innym ra-
zem w rodzinne strony,
na rekolekcje, dzień sku-
pienia, ciekawa lektura.

Jakie są szczególne
zainteresowania księ-
dza?

MojąpierwsząMiło-
ścią jest zdecydowanie
Jezus Chrystus – w ca-
łym tego słowa znacze-
niu. Z tego wypływa
wszystko inne.

Kiedyś byłem kibi-
cem sportowym bardziej
„fanatycznym”.

Kibicuję Barcelo-
nie, miałem okazję być
na NOU CAMP, chciał-
bym kiedyś oglądnąć ich
mecz na żywo.

Wisła Kraków to
moja polska drużyna.
Poza tym mam „sła-
bość” do żużla. Kibicuję
Unii Tarnów, na temat
żużla wiem sporo i już
„przygotowuję się” do
nowego sezonu. Bywam
także na meczach San-
decji.

Jakie są marzenia
Księdza?

Za dwa lata będzie
10 rocznica śmierci Ks.
Profesora B. Kumora, w
ostatniej rozmowie Ks.
Biskup wyraził pragnie-
nie, aby przybyć do nas
z tej okazji. Chciałbym,
aby udało się wtedy po-
świecić dom parafialny.

Rozmowę przepro-
wadził: (BS)

Współpraca gminy
Chełmiec z Wojewódz-
twem Małopolskim w la-
tach 2007 -2010 układała
się bardzo dobrze czego
efektem jest pozyskanie
przez gminę ponad 6,5
mln zł dotacji do budo-
wy: hal sportowych w
Świniarsku i Piątkowej,
kompleksu boisk sporto-
wych Orlik 2012 w Świ-
niarsku, remont boisk w
Librantowej i Piątkowej
w ramach programu „Or-
lik Plus”)

Oprócz tego gmina
Chełmiec uczestniczy w
dużym projekcie budo-
wy obwodnicy zachod-
niej Nowego Sącza. W
dniu 20 września 2010

roku wójt Gminy Cheł-
miec uczestniczył w
przekazaniu przez wice-
marszałka Województwa
MałopolskiegoLeszkaZe-
gzdę staroście nowosą-
deckiemu promesę na
ponad 39 mln zł środ-
ków unijnych z Małopol-
skiegoRegionalnegoPro-
gramu Operacyjnego z
przeznaczeniem na bu-
dowę zachodniej obwod-
nicy Nowego Sącza.

Obwodnica zachod-
nia Nowego Sącza ma
być realizowana według
tzw. wariantu błękitne-
go. Taki jej przebieg zo-
stał wybrany spośród
trzech przygotowanych
przez wyłonioną w prze-

targu Pracownię Projek-
tową „Klotoida” z Krako-
wa.

Trasa zacznie się
przy zjeździe z mostu w
Starym Sączu, gdzie po-
wstanie rondo, następ-
nie będzie biegła przez
Podrzecze dalej przez Ni-
skową do Biczyc Dol-
nych, gdzie powstanie
rondo i połączenie z pla-
nowaną obwodnicą pół-
nocną Nowego Sącza.

Inwestoremobwod-
nicy zachodniej jest Po-
wiat Nowosądecki przy
wsparciu finansowym
Województwa Małopol-
skiego, Gminy Chełmiec
oraz Gminy Podegro-
dzie. Obwodnica ma

kosztować ponad 49
mln zł z czego blisko 40
mln zł ze środków unij-
nych. Jeszcze w tym ro-
ku planowane jest ogło-
szenie przetargu w sys-
temie „Projektuj i Wy-
buduj” i rozpoczęcie ro-
bót. Droga ma być
gotowa w 2012 roku.

Efektem dobrej
współpracy gminy Cheł-
miec i województwa
Małopolskiego jest pi-
semne podsumowanie
kadencji dokonane
przez Wicemarszałka
Województwa Małopol-
skiego Leszka Zegzdę.

A.B.
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Ze środków unij-
nych Program Rozwoju
Obszarów Wiejskich
2007-2013 działanie „Od-
nowa i rozwój Wsi” zo-
stała sfinansowana i za-
kończona realizacja za-
dania „Modernizacja i
wyposażenie świetlic
wiejskich w miejscowo-
ściach Wielopole, Kurów
i Kunów na terenie Gmi-
ny Chełmiec” . Łączny
koszt remontu świetlic
wyniósł blisko 230 tys.
zł. Prace remontowe
trwały od m-ca marca
b.r. i zgodnie z umow-
nym terminem tj. do
końca września b.r.

Na tą chwilę czeka-
ła cała społeczność wiej-
ska Kunowa, Kurowa i
Wielopola. W uroczy-
stym otwarciu Świetlic
w dniu 18 października
b.r wziął udział wójt,

przewodniczący Komisji
Oświaty, Kultury, Zdro-
wia, Sportu, Turystyki i
Opieki Społecznej Rady
Gminy Chełmiec An-
drzej Tyrkiel wraz z za-
proszonymi Sołtysami i
przedstawicielami Rad
Sołeckich.

Poprzez symbolicz-
ny i uroczysty moment
przecięcia biało- czerwo-
nych wstęg, nastąpiło
otwarcie wyremontowa-
nych i wyposażonych
świetlic wiejskich w me-
ble, zestawy komputero-
we, projektory, wieże
oraz stoły do gry w ping
ponga i piłkarzyki. Za-
kres remontu świetlic
obejmował wymianę sto-
larki okiennej, instalacji
elektrycznej oraz wod-
kan, remont dachu i ko-
minów, elewacji, roboty
wykończeniowe we-

wnątrz budynku
Podczas przemó-

wienia wójt wskazywał
celowość istnienia i funk-
cjonowania świetlic wiej-
skich w małych społecz-
nościach, dzięki czemu
mieszkańcy mogą się in-
tegrować poprzez wspól-
ne spotkania, na któ-
rych mogą dzielić się
swoimi pasjami i dobrze
zagospodarować czas
wolny.

Wszyscy obecni
podczas otwarcia świe-
tlic wskazywali na sku-
teczne podejście Gminy
Chełmiec do kwestii po-
zyskiwania środków
unijnych, dzięki czemu
mogą być realizowane
ważne inwestycje w
gminie w tym m.in. re-
mont świetlic wiejskich.

M.S.

Otwarcie świetlicy w Wielopolu.

W dniu 08.09.2010
r. wójt Bernard Stawiar-
ski wziął udział w uro-
czystym wręczeniu pro-
mes na usuwania skut-
ków klęsk żywiołowych.
Wręczenie promes mia-
ło miejsce w siedzibie
Urzędu Wojewódzkiego
w Krakowie w obecności
Ministra Spraw We-
wnętrznych i Admini-

stracji Jerzego Millera
oraz Wojewody Małopol-
skiego Stanisława Kraci-
ka. Gmina Chełmiec
otrzymała pokaźną, kwo-
tę na usuwanie skutków
powodzi na drogach
gminnych w wysokości
700 000 zł.

Pieniądze przezna-
czone zostaną na usuwa-
nie skutków powodzi z

maja i czerwca, która w
samej gminie Chełmiec
wyrządziła ogromne
straty, wyszacowane na
niemal 15 milionów zło-
tych, w tym największe -
właśnie na drogach. War-
to przypomnieć, że w sa-
mym tylko 2010 roku to
już trzecia promesa, któ-
rą udało się pozyskać
wójtowi. Ogólna kwota

ze środków na usuwanie
skutków klęsk żywioło-
wych w tym roku to 3
400 000 zł. W tej chwili
zostało odbudowanych
8 dróg gminnych z po-
przedniej promesy.

A.B.
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W przeciągu jedne-
go roku od rozpoczęcia
prac budowlanych, odda-
na została do użytku no-
wa sala gimnastyczna
przy Zespole Szkół w
Trzetrzewinie.

Otwarcie jej i nada-
nie odnowionej szkole
imienia generała Micha-
ła Gałązki, stało się wiel-
kim świętem dla szkol-
nej społeczności oraz
mieszkańców Trzetrze-
winy.

Do historii przejdą
zajęcia sportowe prowa-
dzone przez wiele lat na
korytarzach utrudniają-
ce pracę nauczycielom i
uczniom.

Uroczystość rozpo-
częła się mszą św. w ko-
ściele parafialnym w
Trzetrzewinie pod prze-
wodnictwem Księdza Bi-

skupaWiesławaLechowi-
cza, Ks. Proboszcza
Edwarda Mikosia, ks. Pra-
łata Mariana Stępnia, ks.
Prałata Kazimierza Star-
ca, ks. Stanisława Olesia-
ka, ks. Stanisława Jojczy-
ka oraz ks. Dziekana Sta-
nisława Michalika, ks.
Prałata Józefa Babicza.

Mszę św. uświetnił
występChóruParafialne-
go im. ks Jerzego Popie-
łuszki z Marcinkowic
oraz występ sopranistki
Joanny Albrzykowskiej –
Clifford.

Część oficjalną roz-
poczęła Urszula Owsian-
ka – dyrektor szkoły, wi-
tając gości m.in.: Księ-
dza Biskupa Wiesława Le-
chowicza wraz z wszyst-
kimi zaproszonymi
duchownymi, Bernarda
Stawiarskiego - Wójta

Gminy Chełmiec, parla-
mentarzystów z terenu
Sądecczyzny, Piotra Mar-
tuszewskiego i Tadeusza
Pióro – wykonawców in-
westycji. Przybyli rów-
nież przedstawiciele Ra-
dy Gminy wraz z prze-
wodniczącym RG Janem
Bieńkiem, sołtysi, dyrek-
torzy szkół, pracownicy
ZOEAS w Chełmcu oraz
reprezentanci firm, któ-
re uczestniczyły w budo-
wie obiektu.

Wuroczystymprze-
cięciu wstęgi wzięli
udział m.in.: Ksiądz Bi-
skup Wiesław Lecho-
wicz, Wójt Gminy Ber-
nard Stawiarski, wyko-
nawca inwestycji, Tade-
usz Pióro i dyrektor szko-
ły Urszula Owsianka.

Po poświęceniu sali
oraz „Kącika pamięci ge-

nerała Michała Gałązki”,
dokonanym przez Księ-
dza Biskupa Wiesława
Lechowicza, zabierali
głos goście, gratulując
serdecznie udanej i jak-
że potrzebnej inwesty-
cji, padły słowa uznania
i nadziei, iż nowy obiekt
stanie się miejscem nie
tylko lekcji wychowania
fizycznego, ale posłuży
całej społeczności.
Wreszcie młodzież bę-
dzie mogła rozwijać
swoje zainteresowania i
uzdolnienia sportowe
we właściwych warun-
kach spełniających
standardy XXI wieku, że
sport stanie się receptą
na aktywny i zdrowy
styl życia! Radość jest
tym większa, bo jeszcze
niedawno budynek
szkoły nie stanowił po-

Otwarcie sali sportowej w Trzetrzewinie.Otwarcie sali sportowej w Trzetrzewinie.
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wodu do dumy. Dziś za-
chwyca rozmachem, ko-
lorystyką, nowoczesno-
ścią i estetyką. Sala spor-
towa, której powstanie
oczekiwane było tak dłu-
go i wymagało wielu sta-
rań, nakładów finanso-
wych, będzie służyła
nam wszystkim. Wójt
Gminy w swoich sło-
wach skierowanych do

zaproszonych gości, Gro-
na Pedagogicznego oraz
do szkolnej społeczno-
ści, nie krył wzruszenia
faktem otwarcia sporto-
wego zaplecza i odno-
wionej szkoły. Apel, któ-
ry wystosował radny
Wiesław Szołdrowski
skierowany był do
uczniów, aby traktowali
ją jak wspólne dobro,

które przetrwa dla wielu
pokoleń.

Po przemówie-
niach gości, i przekaza-
niu darów dla szkoły
(głównie sprzęt sporto-
wy) rozpoczęły się pre-
zentacje uczniów.

W przygotowaniu
uroczystości otwarcia sa-
li zaangażowani byli na-
uczyciele, uczniowie, Ra-

da Pedagogiczna i przy-
jaciele szkoły, którzy
dołożyli starań, aby i sa-
la, i jej otoczenie wyglą-
dały pięknie, a przybyli
goście z przyjemnością
spędzili tam czas.

Nauczyciele Z.S. w
Trzetrzewinie

Otwarcie sali sportowej w Trzetrzewinie.Otwarcie sali sportowej w Trzetrzewinie.

W czwartek w Świ-
niarsku oddana została
do użytku jedna z najład-
niejszych hal sporto-

wych na Sądecczyźnie
(o wymiarach 19x40 m, z
pełnym zapleczem so-
cjalnym i galerią dla wi-

dzów). Również od
czwartku Zespół Szkół w
Świniarsku nosi imię bł.
Księdza Jerzego Popie-

łuszki. Udział w uroczy-
stościach poświęcenia
ZS w Świniarsku oraz
otwarcia hali wzięli bi-

Otwarcie hali sportowej w Świniarsku.Otwarcie hali sportowej w Świniarsku.
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skup pomocniczy Diece-
zji Tarnowskiej ks. dr An-
drzej Jeż, wójt gminy
BernardStawiarski,prze-
wodniczący Rady Gminy
JanBieniek,Wicemarsza-
łek Leszek Zegzda, parla-
mentarzyści, samorzą-
dowcy, młodzież szkol-
na, nauczyciele oraz
gość specjalny Andrzej
Gwiazda z żoną, który
przekazał szkole pamiąt-
kę po patronie mówiąc:
„Kiedyś ksiądz Jerzy dał
mi swojąmarynarkę. Jed-
nak był to dla mnie tak
ważny podarunek, że wi-
siała w szafie. Dzisiaj bę-
dzie w waszej szkole.
Niech przypomina wiel-
kiego człowieka”.

Uczestników uro-
czystego otwarcia hali
sportowej przywitał Ze-
spół Pieśni i Tańca ze
Świniarska.

Podczas otwarcia
hali sportowej wójt gmi-
ny Chełmiec Bernard Sta-
wiarski powiedział:

„Kiedy przed czte-
rema laty rozpoczęliśmy
pracę w samorządzie, na
16 szkół gminnych tylko
dwie miały sale sporto-
we. Wtedy też mimo
kryzysu podjęliśmy bar-
dzo ryzykowaną decyzję
– budujemy. W tym roku
do użytku oddane zosta-
ły sale gimnastyczne w
Paszynie, Trzetrzewinie,
Marcinkowicach, teraz

hala sportowa wŚwiniar-
ku, a za tydzieńw Piątko-
wej. W 2007 roku mło-
dzież otrzymała salę w
Chełmcu. W budowie są
jeszcze obiekty w Libran-
towej i Biczycach Dol-
nych. Dziękuję wszyst-
kim radnym, dzięki któ-
rym udało się zrealizo-
wać te ambitne zadania.

Nowa hala sporto-
wa w Świniarsku ma wy-
miary 40 na 19 m.i zosta-
ła wyposażona w nowo-
czesne zaplecze sanitar-
ne i socjalne, gabinety
dla nauczycieli wycho-
wania fizycznego i maga-
zyny sprzętu. Wybudo-
wano też specjalną gale-
rię dla publiczności. Bu-

dowla została dostoso-
wana dla osób
niepełnosprawnych. In-
westycja kosztowała po-
nad 3,3 mln zł. Przeszło
2,3 mln zł gmina Cheł-
miec otrzymała z fun-
duszy Unii Europejskiej
z Małopolskiego Regio-
nalnego Programu Ope-
racyjnego. Przypomnij-
my iż w maju br. umowę
potwierdzająca otrzy-
manie dotacji podpisał
wójt gminy Bernard
Stawiarski oraz wice-
marszałek Leszek Zegz-
da.

GOK

W czwartek 21 paź-
dziernika 2010 roku w
Piątkowej oddana zosta-
ła do użytku pełnowy-

miarowa hala sportowa
przy Zespole Szkół w
Piątkowej. To druga hala
sportowa w gminie po

tym jak tydzień wcze-
śniej otwarto halę spor-
tową w Świniarsku.

W uroczystościach

poświęcenia hali udział
wzięli biskup pomocni-
czy Diecezji Tarnowskiej
ks. dr Andrzej Jeż, wójt

Otwarcie hali sportowej w Piątkowej.Otwarcie hali sportowej w Piątkowej.
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gminy, Jan Bieniek,
przedstawiciele rodziny
patrona szkoły Francisz-
ka Pawłowskiego, były
absolwent szkoły profe-
sor Bronisław Jarzębow-
ski, radni z gminy Cheł-
miec, sołtysi, nauczycie-
le, młodzież szkoły i
mieszkańcy Piątkowej.

Nowa hala sporto-

wa w Piątkowej ma wy-
miary wewnętrzne 31,5
m na 20 m i została wy-
posażona w nowoczesne
zaplecze sanitarne i so-
cjalne, galerię dla 200
osób, sale dydaktyczne,
świetlice, osobny seg-
ment dla oddziału przed-
szkolnego. Powierzchnia
użytkowa całego obiektu

to 2 330 m2. Nowo odda-
na hala sportowa wraz z
pomieszczeniami zosta-
ła dostosowana dla osób
niepełnosprawnych. In-
westycja kosztowała po-
nad 6 mln zł. Gmina
Chełmiec do budowy ha-
li sportowej otrzymała
dotację w kwocie 1,2
mln zł z Urzędu Marszał-

kowskiego w ramach
„Programu rozwoju ba-
zy sportowej wojewódz-
twa małopolskiego”
Środki na dotację po-
chodzą z Ministerstwa
Sportu i Turystyki z
Funduszu Rozwoju Kul-
tury Fizycznej.

S.S.

Dobiegł końca cykl
imprez przygotowanych
przez Gminny Ośrodek
Kultury w Chełmcu na
tegoroczne wakacje. Po-
żegnaliśmy tegoroczne
lato w Librantowej ro-
dzinną zabawą i V le-

ciem powstania libran-
towskiej orkiestry.

Piknik odbył się na
placu pod budowę remi-
zy OSP, w zachmurzone
lecz bez deszczowe nie-
dzielne popołudnie, któ-
re rozpoczęło się kon-

Przewodniczący Rady Gminy Chełmiec.
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certem jubilata Młodzie-
żowej Orkiestry Dętej z
Librantowej.

Następnie w pre-
zentacjach scenicznych
mogliśmy obejrzeć wy-
stępy: Zespołu Regional-
nego Pieśni i Tańca „Piąt-
kowioki” z Piątkowej,
Zespołu Tańca Ludowe-
go „Pogórzanie” z Gor-
lic oraz Zespołu Pieśni i
Tańca „Świniarsko” ze
Świniarska.

Orkiestra OSP z Flo-
rynki pod batutąAndrze-
ja Szafrańskiego zapre-
zentowała repertuar mu-
zyki rozrywkowej oraz
marsze.

Podziękowaniom i
gratulacjom skierowa-
nym na ręce Pana Jana
Bienka nie było końca,.
Wyróżnieniodznaką„Za-
służony Strażak” zostali
druhowie z OSP z Libran-

towej.
Nie zapomniano o

najmłodszych uczestni-
kach zabawy i to dla
nich Wodzirej MIRO
przygotował ciekawe za-
bawy z nagrodami oraz
mali uczestnicy festynu
mieli możliwość zaśpie-
wania na scenie.

Wieczorne biesia-
dowanie zakończyła za-
bawa taneczna przy mu-
zyce DJ Gregorego, DJ
Qubassa, gościnnie na
scenie wiele znanych
przebojów śpiewał Hu-
bert Fałowski.

Nad sprawnym
przeprowadzeniem im-
prezy czuwał niezastą-
piony gawędziarz Rafał
Kasieczka.

M.P.

Gmina Chełmiec
przystąpiła po raz kolej-
ny do kampanii społecz-
nej Trzeźwa Małopolska
NO PROMIL – NO PRO-
BLEM organizowanej
przez Stowarzyszenie
Inicjatyw Społecznych
„Solny Gwarek” z siedzi-
bą w Wieliczce. Celem
kampanii jest znaczące
ograniczenie liczby kie-
rowców, którzy decydu-
ją się na jazdę będąc pod
wpływem alkoholu.

W ramach tej kam-
panii w dniu 29 paździer-
nika 2010r na drogach
Małopolski organizowa-

ne były marsze poparcia
na rzecz trzeźwych kie-
rowców. Na terenie na-
szej gminy zorganizowa-
no marsze przez Zespo-
ły Szkół - w Chełmcu,
Świniarsku, Trzetrzewi-
nie, Paszynie, Piątkowej,
Librantowej, Marcinko-
wicach. Akcja ta spotka-
ła się z wielką życzliwo-
ścią kierowców oraz
wzbudziławielkiezainte-
resowanie zarówno kie-
rowców jak i przechod-
niów. Uczniowie wręcza-
li zatrzymanym kierow-
com ulotki. O konieczno-
ści takich akcji świadczą

statystyki, z których wy-
nika, że od stycznia do
września 2010r na pol-
skich drogach zatrzyma-
no 130 tysięcy pijanych
kierowców.

Nad bezpieczeń-
stwem gimnazjalistów

podczas marszu czuwali
funkcjonariusze Komi-
sariatu Policji w Chełm-
cu. Do kampanii przy-
stąpiły także uczniowie
Szkół Podstawowych re-
alizując swój udział w
kampanii poprzez wy-
konanie prac plastycz-
nych. G.M.

NO PROMIL - NO PROBLEM.
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W sierpniową nie-
dzielę /29.08/ słoneczną
i pokropioną wakacyj-
nym deszczem, gościła
nas Mała Wieś. Biesiadni-
cy mogli zobaczyć orga-
nizowany przez naszą in-
stytucję V Gminny Prze-
gląd Kulturalny i Kuli-
narny Kół Gospodyń
Wiejskich, który ma na
celu popularyzację i pro-
mocję dorobku naszych
rodzimych Kół Gospo-
dyńWiejskich. Jako orga-
nizator Przeglądu , do
ocenyfachowejzaprosili-
śmy fachowców w dzie-
dzinie kultury ludowej z
Małopolskiego Centrum
Kulturalnego SOKÓŁ w
Nowym Sączu, którzy po-
przez ocenęmerytorycz-
ną prezentacji przekazy-
wali swoje uwagi jego
uczestnikom.

W rywalizacji kon-
kursowej brało udział
około 80 pań z gmin-
nych KGW tj. Marcinko-

wic, Klęczan, Krasnego
Potockiego i Małej Wsi.

Przegląd rozpoczę-
ty został prezentacjami
artystycznymi, w któ-
rych mogliśmy zobaczyć
starodawne zwyczaje,
obrządki i posłuchać pie-
śni ludowych. I tak,
KGW z Krasnego Potoc-
kiego zaprezentowało
program „Skubanie weł-
ny owczej, przędzenie i
robienie na drutach”,
KGW z Marcinkowic „Ha-
ftowanie strojów ”, KGW
z Klęczan „ Podskubywa-
nie gęsi”- w roli głównej
„biczycka” gęś.

Po wszystkich wy-
stępach scenicznych na-
stąpiła ocena potraw re-
gionalnych zgłoszonych
do konkursu. Mogliśmy
podziwiać i smakować
potrawy dawnej kuchni
ludowej t.j.: kapuśniak,
kotlety z fasoli Jasiek,
kluski ziemniaczane ku-
dłate, żeberka w kapu-

ście i po za konkursem
dużo innych pyszności.

Prezentacje kon-
kursowe prac rękodziel-
niczych i degustacje po-
traw, odbywały się przy
stoiskach wystawowych
poszczególnych KGW.

Po wszystkich sce-
nicznychpokazachodby-
ło się spotkanie warszta-
towe Komisji Artystycz-
nej z przedstawicielka-
mi KGW i wymiana
uwag na temat prezenta-
cji konkursowych

Uczestnikom zaba-
wy zaprezentowały się;

Zespół „Świetliki” z Ma-
łej Wsi, Zespół Regional-
ny „Mali Lipniczanie” z
Lipnicy Wielkiej, Zespół
Pieśni i Tańca „Świniar-
sko” ze Świniarska, Or-
kiestra Dęta z Libranto-
wej oraz młoda grupa
muzyków pn. ”Muzyka
z Klęczan”. Do tańca
grali dj – e i wodzirej
MIROS. Zabawa trwała
do późnych godzin wie-
czornych.

A.T.

Mała Wieś.

W dniu 31 sierpnia
2010r. w parafii Wielogło-
wy odbyło się szczegól-
ne nabożeństwo, poświę-
cone pamięci i modli-
twie za bohaterów pole-
głych w obronie Ojczy-
zny. Tradycją stało się,
że od kilku lat - w przed-
dzień rocznicy wybuchu

II Wojny Światowej – pąt-
nicy wyruszają na szlak,
by rozważać stacje Drogi
Krzyżowej. Równocze-
śnie łączą swój trud z
ofiarą tych, co wywalczy-
li nam wolność.

Trasa liczy 5 km i
wiedzie na szczyt naj-
wyższego wzniesienia w

parafii – na Górę Ko-
żuch. Nabożeństwo we
współpracy z duszpaste-
rzami przygotowuje gru-
pa rodziców, angażując
także młodzież i dzieci.
Te ostatnie, przebrane
zaPowstańcówWarszaw-
skich, odśpiewały na za-
kończenie piosenkę

„Warszawskie dzieci”.
Samo przygotowanie
sprawiło im wiele rado-
ści i skłoniło także do
pytań o historię, o los
ich rówieśników w cza-
sie okupacji hitlerow-
skiej i sowieckiej.

Na szlaku, który
wiedzie także przez las,
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Inicjatywa zawiąza-
nia Lokalnej Grupy Dzia-
łania Stowarzyszenie
Rozwoju Gminy Cheł-
miec zrodziła się w
2007r.

W ramach dotych-
czasowego funkcjonowa-
nia biura, na przełomie
kwietnia i maja 2010 r.
przeprowadzono nabory
na operację: „Odnowa i
rozwój wsi” oraz „Małe
projekty”.

W październiku br.
rozpoczął się nabór
wniosków o dofinanso-
wanie na operację „Two-
rzenie i rozwój mikro-
przedsiębiorstw”, który
trwał do listopada 2010r.
Obok przeprowadzania
naborów ważnym zada-
niem biura jest organiza-
cja szkoleńdla potencjal-
nychbeneficjentówogła-

szanych konkursów. Po-
nadto wychodząc na-
przeciw problemom
pojawiającym się na ob-
szarze objętym działal-

nością Lokalnej Grupy
Działania, Stowarzysze-
nie Rozwoju Gminy Cheł-
miec w partnerstwie z
Gminą Chełmiec pozy-
skało dotację na utwo-
rzenie punktu przed-
szkolnego w ramach pro-
jektu „Radosny świat
przedszkolaka” współfi-
nansowanego przez

Unie Europejską ze środ-
ków Europejskiego Fun-
duszu Społecznego. Sto-
warzyszenie wykazuje
również dużą aktywność

w dziedzinie sportu. Ko-
rzystając z powiększają-
cego się potencjału spor-
towego Gminy, jest orga-
nizatorem licznych tur-
niejów zarówno dla
mieszkańców obszaru
objętego działalnością
LSR jak również innych
zainteresowanych. Pro-
wadzona działalność to
promocja zdrowego sty-
lu życia i aktywnej for-
my spędzania wolnego
czasu, to również wspar-
cie lokalnych inicjatyw,
zasobów naturalnych

oraz potencjału histo-
ryczno – kulturalnego
gminy.

Przyszłe działania
LGD zapowiadają się
równie interesująco.
Spore zmiany przynie-
sie rok 2011, z uwagi na
poszerzenie obszaru
funkcjonowania o Gmi-
nę Grybów oraz Ka-
mionka Wielka, które
weszły w poczet człon-
ków LGD na mocy
uchwał podjętych pod-
czas Walnego Zebrania
Członków Stowarzysze-
nia Rozwoju Gminy
Chełmiec w dniu 27
sierpnia 2010 r. Zaowo-
cowało to zmianą nazwy
na LGD „Korona Sądec-
ka” oraz zwiększeniem
(proporcjonalnie do
liczby mieszkańców no-
wego obszaru) kwoty
dofinansowania do 8
421 644,00 zł.

Zainteresowanych
działalnością Lokalnej
Grupy Działania zapra-
szamy do kontaktu.M.B.

Stowarzyszenie Rozwoju Gminy Chełmiec.

Kontakt
adres: Klęczany 1, 33-394 Klęczany,
tel/fax: (18) 443-33-73,
mail: stowarzyszenie@lgdchelmiec.eu
strona internetowa: www.lgdchelmiec.eu

1. Wdrażanie lokalnych strategii rozwoju,

przygotowany został
„las krzyży”, z nazwami
obozów, w których ginę-
li Polacy. W tym miejscu
wbito również - niesio-

ny przez pielgrzymów -
brzozowy krzyż, przypo-
minający tragedię w
Smoleńsku. Składając
pod nim znicze, uczczo-

no pamięć ofiar kwiet-
niowej katastrofy.

Zwieńczeniem na-
bożeństwa było odśpie-
wanie hymnu”Boże coś

Polskę” i błogosławień-
stwo udzielone przez ks.
Prałata Kazimierza Star-
ca.

A.B.
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Pojawiające się tu i
ówdzie na bilbordach po-
stacie z naszego tzw. ży-
cia publicznego, są nie-
omylnym znakiem, że
na dobre w Polsce ruszy-
ła - kolejna w tym roku
- kampania wyborcza.
Jeszcze dobrze nie wyga-
sły echa i emocje po wy-
borach prezydenckich,
a tu przed „ciemnogro-
dem” „elyta” rozwija ko-
lejny teatr wizji, obiet-
nic i pięknie brzmiących
haseł - „ by tylko im po-
wierzyć ster władzy”, no
i oczywiście „ster nad
KASĄ”, no bo bez tego
cóż to za władza... Wielu
z naiwnych, którzy dali
się nabrać na słodko
brzmiące dla ucha i ser-
ca, a ciężkie dla kieszeni
obietnice, do dziś nie
może wyleczyć się z
moralnego kaca, że dali
się po prostu oszukać.
Czy i tym razem dadzą
się nabrać? Trudno po-
wiedzieć. Może niedale-
ka odległość wyborów
prezydenckich od samo-
rządowych, w jakiejś czę-
ści skołowanego elekto-
ratu spowoduje większą
czujność i uruchomi sza-
re komórki, by znów nie

sprawdziło się stare pol-
skie porzekadło: „mądry
Polak po szkodzie”.

Wieluspośródstają-
cych w konkurencję wy-
borczą, nie wie o proble-
mie, jaki dotknie każdy
samorząd w przyszłym
roku i w kolejnych la-
tach. Jest nim podwyżka
podatku VAT - choć „za-
ledwie” o 1%. Jak to bę-
dzie się miało do budże-
tówsamorządowychkaż-
dego szczebla, można to

sobie łatwo policzyć.
Dla przykładu dla Gminy
Chełmiec przy budżecie
ok. 80 mln zł będzie to
strata ok. 300 tys.zł,
przy zachowaniu cen
energii na poziomie z
2010r. No, ale przecież
dziś już wiemy, że w
2011r. podwyżka cen no-
śników energii tj. gazu,
prądu czy paliwa jest
pewna. Do tego naliczo-
na wyższa - 23% stawka
VAT, której żaden urząd,
nawet pazerny ZUS, so-
bie nie odpisze - spowo-
dują jeszcze mniejsze
wydatki na inwestycje.
Przy tych podwyżkach

cen energii Samorząd
Chełmca straci w przy-
szłym roku ok. 0.5 mln
zł - zasilając równocze-
śnie budżet państwa. Za-
pewniam - tej sprawy
w kampanii żaden z tzw.
„poważnych kandyda-
tów” nie poruszy, bo o
tym po prostu nie wie-
dzą – idą po „władzę” -
a nie na służbę dla społe-
czeństwa.

Jeden starszy Pan –
zresztą prawdziwy Po-

lak - który dobrze zna
naszą historię, zwrócił
moją uwagę na pewien
ciekawy aspekt, wystę-
pujący w polskim życiu
publicznym. A mianowi-
cie, po wielu analizach
zachowań naszych „do-
broczyńców” stwierdził,
że większość polityków
charakteryzuje się tzw.
tropizmem. Co to jest
tropizm to wiem. Jest to
reakcja ruchowa roślin i
niższych zwierząt na
bodźce zewnętrzne, w
tym samym bądź prze-
ciwnym kierunku w sto-
sunku do bodźca. Ale jak
mi wyjaśnił ów Pan, lu-

dzie też się ukierunko-
wują - tyle, że do brzę-
czącej sakiewki. Dalej
pytał - czy nie zauważył
Pan, że im większe i
więcej bilbordów, tym
większy tropizm? Do-
piero na tym tle można
zrozumieć obecność na
różnych listach wybor-
czych osób często zaj-
mujących eksponowane
stanowiska, na dobrze
płatnych posadach. Za-
tem nasuwa się tu kolej-
ne - retoryczne niestety
- pytanie: ”Po co im
władza, skoro tak dobre
mają posady?

To, że Chełmiec nie
poddał się politycznym
naciskom i wpływom
wielkich partii politycz-
nych, uważam za naj-
większy sukces tej ka-
dencji. Nie rozumiem
jednak, dlaczego Ratusz
angażuje się w walkę
polityczną z Samorzą-
dem Chełmieckim, za-
miast budować drugi
most przez Dunajec, w
czym Chełmiec od daw-
na deklarował finanso-
we wsparcie. Do tego
marzenie o wciągnięciu
do Nowego Sącza tej
części Chełmca, która
jest „najwartościowsza”
- jeśli chodzi o podatki
- środowisku temu spę-
dza chyba sen z powiek.
Nie byłoby nic w tym
dziwnego, gdyby nie
zwolennicy takiego roz-
wiązania w naszej Gmi-
nie, którzy permanent-

Paweł Bogdanowicz.
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W latach 2007-2010
w Urzędzie Gminy Cheł-
miec wprowadzono
gruntowną reorganiza-
cję czego efektem jest
poprawa organizacji pra-
cy urzędu oraz jakości
obsługi petenta. W tym
okresie czasu całkowicie
zmianie uległ schemat
organizacyjny urzędu
min:

- wyodrębniony zo-
stał Wydział Podatkowy,
w którym wymieniono
prawie całą kadrę pra-
cowników zakupiono no-
woczesne oprogramowa-
nie oraz utworzono li-
kwidaturę co ułatwiło
mieszkańcom gminy pła-
cenie podatków. Popra-
wiła się ściągalność na-
leżności podatkowych
co w poprzednich latach
było zaniedbane.

- utworzono z praw-
dziwego zdarzenia Biuro
Obsługi Mieszkańca a
przy wykorzystaniu do-

tacji z PFRON wprowa-
dzono elektroniczny
obieg dokumentów oraz
elektroniczny system re-
jestracji czasu pracy. Po-
łączenie kasy, dziennika
podawczego oraz likwi-
datury doprowadziło do
sytuacji, że większość
spraw mieszkańcy zała-
twiają w jednym okien-
ku.

- utworzony został
Wydział Promocji i Roz-
woju, który zastąpił daw-
ny Wydział Inwestycji.
Skład osobowy wydziału
to całkowicie nowa ka-
dra pracowników zajmu-
jących się nadzorowa-
niem i realizacją inwe-
stycji gminnych, ogłasza-
niem przetargów oraz
promocją gminy. Z pew-
nością nowatorskim roz-
wiązaniem było zatrud-
nienie w urzędzie in-
spektorów nadzoru na
umowę o pracę przez co
zdecydowanie poprawi-

ła się sprawa nadzoru
nad realizowanymi inwe-
stycjami a gmina przy
tym zaoszczędziła znacz-
ne środki finansowe.

- utworzony został
całkowicie nowy Wy-
dział Projektów Unij-
nych – który zajmuje się
pozyskiwaniem środków
unijnych i krajowych
czego efektem było pod-
pisanie umów dofinanso-
wania na kwotę blisko
27 mln zł.

Pracownicy urzędu
systematycznie kierowa-
ni są na szkolenia celem
podnoszenia kwalifika-

cji.
Poprawa organiza-

cji pracy urzędu nie by-
łaby możliwa bez znacz-
nych nakładów na po-
prawę infrastruktury
informatycznej: zakup
zestawów komputero-
wych czy też nowocze-
snych programów kom-
puterowych.

I na koniec urząd
jest przyjazny dla osób
chcących odbyć staż
pracy – najlepsi z nich
po odbyciu stażu maja
szanse na zatrudnienie.

A.B.

Biuro Obsługi Mieszkańca.

nie w prasie „za 1,50”
próbują zdyskredytować
osiągnięcia Chełmca w
obecnej kadencji. Ostat-
nio na przykład radni z
Marcinkowic oraz ich
„wybraniec” ostro zabra-
li się do kopania pod wy-
sokim słupkiem pozyska-
nych przez Gminę Cheł-
miec funduszy z ze-
wnątrz, by wyglądało to
jak w poprzedniej kaden-
cji. Wówczas słupek po-
zyskanych funduszy z ze-
wnątrz zatrzymał się na
wysokości.... niecałych 4

mln zł, co stanowi 13%
środków pozyskanych w
obecnej kadencji.

I tu nasuwa się py-
tanie: „Jakie owoce przy-
niosła mijająca kaden-
cja?” Odpowiedź jest pro-
sta – spore – bo przynio-
sła tyle, ile potrafiliśmy
sami - wszyscy Miesz-
kańcy

Gminy - wypraco-
wać i dołożyć do nasze-
go wspólnego dobra.
Każdy może ocenić wysi-
łek i zaangażowanie Sa-
morządu Chełmieckiego

i kto patrzy - to dostrze-
że, a kto nie chce, temu i
szkła powiększające nie
pomogą.

Wójtowi dziękuję
za współpracę oraz za
to, że wytrzymał tę roz-
pętaną - od samego po-
czątku kadencji - kam-
panię nienawiści do jego
osoby. Dziękuję radnym
z Klubu ZGODA, którzy
przekonali się o słuszno-
ści kierunku racjonalne-
go gospodarowania i
współpracy dla dobra
wszystkich Mieszkań-

ców.
Zwartemu klubowi

koniunkturalistów, któ-
rzy się rozeszli po
wszystkich możliwych
obozach życzę o połowę
mniej egoizmu na rzecz
altruizmu.

Zachęcam wszyst-
kich tych, którzy wybie-
rają się na wybory, by
przed wrzuceniem kart-
ki przyglądnęli się na
kogo oddać swój głos,
by wkrótce po wybo-
rach nie mieć moralne-
go kaca. P.B.
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Świniarsko mi-
strzem Oldbojów

11 października
przy klubie sportowym
LKS Świniarsko odbyło
się wspólne zakończenie
piłkarskiego turnieju
"szóstek" Oldbojów. W
turnieju trwającym od
sierpnia udział wzięło
sześć drużyn, które ry-
walizowały systemem li-
gowym mecz - rewanż.

Przy uroczystym
zakończeniu w formie
grilla, który zorganizo-
wany zostałprzez Stowa-
rzyszenie Rozwoju Gmi-
ny Chełmiec, udziałwzię-
li zawodnicy występują-
cy w turnieju, a także za-
proszeni goście – wójt
gminy, radni Zbigniew
Mordarski, Andrzej Tyr-
kiel, Radosław Potoczek.
Nagrodywręczonezosta-
ły przez Wójta, który po-
dziękował za godną ry-
walizację oraz zaprosił
do kolejnych zbliżają-
cych się turniejów w
okresie zimowym.

Sukces Asów Cheł-
miec

W dniach 20 - 23
października w Warsza-
wie odbył się finał ogól-
nopolskiego turnieju or-
lika o Puchar Premiera
Donalda Tuska. Udział w
wielkim finale wzięli
młodzi zawodnicy Asy
Chełmiec pod wodzą
Adama Oratowskiego w

kategorii wiekowej 10 -
11 lat. W finale ogólno-
polskim udział wzięły 64
zespoły, które zajęły I
miejsca w swoich katego-
riach w finałach woje-
wódzkich.

Asy Chełmiec trafi-
ły do grupy A w której
zmierzyli się z MUKS
Kraśnik, UKS 9 Dzierżo-
niów oraz LUKS Trójka
Węgorzyno zajmując
drugą lokatę dającą
awans.

Dalsza faza play -
off lekką przeprawą nie
była, bowiem Asy Cheł-
miec uznać musieli wyż-
szośćUKS Sparta Sycewi-
ce przegrywając 2:1.
Ostatecznie drużyna re-
prezentująca nie tylko
gminę Chełmiec, ale i
Województwo Małopol-
skie zajęła 5 pozycję.

Twierdza gminy
Chełmiec niezdobyta.
Straż Graniczna mi-
strzem

Piłkarska „Małopol-
ska Liga Mistrzów Orli-
ka” szóstek wpisała się
w karty historii. 10
gmin, a z nich najlepsze
drużyny: Ropa (Lokonet
Red Devils), Łącko (Groń-
ski Okna), Podegrodzie
(Gostwica), Kamienica
(Juniorki Team), Kęty
(Alumetal Kęty), Charsz-
nica (KSP Żądła), Wol-
brom (Juniorki Team),
Borzęcin (Kris-Met Bo-

rzęcin), Lipnica Murowa-
na (Pogromcy) oraz Cheł-
miec (Straż Graniczna)
rywalizujących 23 paź-
dziernika na zapleczu
sportowym Orlik 2012
stworzyły piłkarski spek-
takl jaki oczekiwano.

Patronat nad pro-
jektem „Orlik Małopol-
ska” czyli Małopolska Li-
ga Mistrzów Orlika spra-
wuje Polski Związek Pił-
ki Nożnej, Marszałek Wo-
jewództwa Małopolskie-
go, wójt gminy, a także
portal piłkarski Fut-
bol.pl

Drużyny podzielo-
ne zostały na dwie gru-
py A i B w których rywa-
lizowały pomiędzy sobą
w pojedynkach 2x10
min.Awansczterech dru-
żyn do fazy play – off
stworzył ½ finału gospo-
darze Chełmiec (Straż
Graniczna), Kęty (Alume-
tal Kęty), Borzęcin (Kris-
Met Borzęcin) oraz Ropa
(Lokonet Red Devils).
Spośród tej czwórki fi-
nał należał do Straży
Granicznej z Chełmca,
którzy po rzutach kar-
nych pokonują Kris-Met

Borzęcin 5:4. Brąz przy-
padł Alumetal z Kęt, a
czwarta lokata Lokonet
z Ropy.

Podczas finału za-
dbano o odpowiednią
organizację zawodów,
nie zabrakło gości oraz
kibiców. Złoto zdobyli
piłkarze Straży Granicz-
nej, srebro Kris-Met Bo-
rzęcin, a brąz Alumetal
Kęty.

Przyszłoroczny se-
zon to reorganizacja
projektu „Orlik Mało-
polska” na „Orlik Pol-
ska”. Oznacza to, iż ty-
tuł mistrzowski Woje-
wództwa Małopolskiego
stanie się przepustką do
turnieju Ogólnopolskie-
go. Wszelkie informacje,
wyniki, galeria dostęp-
na pod www.sport.chel-
miec.pl

Radio LGD
Zapraszamy do

wglądu z przeprowadza-
nych wywiadów sporto-
wych w internetowym
radiu LGD z Prezesami
klubów sportowych z
terenu gminy Chełmiec,
a także Koordynatorem
Sportu Gminy Chełmiec

Rozgrywki sportowe na orliku.



www.chelmiec.pl 23Nr 10 - wrzesień - październik 2010

Chełmiecki
Dariuszem Ruchała. Za-
praszamy do odsłucha-
nia oraz śledzenia dal-
szych magazynów spor-
towych. Zakładka inter-
netowe radio lgd pod
sport.chelmiec.pl

Zapisy na turniej
halowy Piłki Nożnej i
Siatkowej

Stowarzyszenie

Rozwoju Gminy Cheł-
miec serdecznie zapra-
sza do udziału w halo-
wym turnieju piłki noż-
nej oraz piłki siatkowej.
Letnia organizacja roz-
grywek piłkarskich sto-
czona na zapleczu spor-
towym Orlik 2012 swoje
zmagania przenosi na
nowo wybudowaną hale

sportową w Świniarsku
o wymiarach 40x19m.
Turniej przeprowadzo-
ny zostanie w dwóch ka-
tegoriach Pro & Medium
dający możliwość rywali-
zacji na wyższym szcze-
blu, a także rywalizacji
zupełnie amatorskiej.
Rozgrywki piłki siatko-
wej stwarzają możliwość

stoczenia boju w kate-
gorii męskiej lub jak kto
woli kategorii mieszanej
- mix. Przewidywany
czas trwania obydwu
turniejów to okres 3 – 5
miesięcy, zapisy trwają
do 12 listopada. Infor-
macja sport.chelmiec.pl

K.Z.

Siedem klubów
sportowych z gminy
Chełmiec, tj.: LKS Świ-
niarsko, Zamczysko Mar-
cinkowice, LKS Ubiad,
Dąbrovia Wielogłowy, Li-
brantovia Librantowa,
Amator Paszyn oraz Piąt-
kovia Łęg z roku na rok
liczyć mogą na coraz to
większe wsparcie w for-
mie dofinansowania z
budżetu gminy Cheł-
miec.

Realizacja takich
zadań jak: zakup wyposa-
żenia sportowego, sprzę-
tu, odzieży, obuwia, orga-
nizacja i udział w zawo-
dach, przygotowanie do
zawodów, opłaty regula-
minowe, licencje, ubez-
pieczenia zawodników,
badania lekarskie, czy
bieżące wydatki utrzy-
mania obiektów stano-
wią dla klubów spory
problem finansowy.
Wsparciem dla tych dzia-
łań sportowych jest dofi-
nansowanie ze strony
gminy Chełmiec. Od
2006 roku co roku syste-
matycznie rosną wydat-
ki budżetowe na kluby
sportowe. Przykładem

potwierdzającym znacz-
ny rozwój sportu w cią-
gu ostatnich czterech lat
jest klub sportowy Piąt-
kovia Łęg. Klub ten w

2006 roku pozyskał z bu-
dżetu gminnego zniko-
me dofinansowanie w
postaci 11 tys. zł., a w ro-
ku bieżącym otrzymał
przeszło trzykrotnie wię-
cej tj. 36 tysięcy. Efek-
tem czego jest godnie
prezentujący się obiekt
piłkarski mający przy-
nieść poprawę sporto-
wych rezultatów. Druży-
ny z Marcinkowic, Ubia-
du oraz Wielogłów uzy-
skały znacząco wyższą
kwotę - Zamczysko wraz
z Dąbrovią uzyskało 36
tys. otrzymując 19 tys.
więcej, zaś piłkarski bu-
dżet Ubiadu z 17 tys.
Wzrósł do 33 tys. zł. Nie-
mal dwukrotnie większe
środki przypadły klu-
bom Librantovia Libran-
towa, Amator Paszyn

oraz najlepiej radzącym
sobie na arenie piłkar-
skiego regionu drużynie
LKS Świniarsko. Co waż-
ne, rozwój bazy sporto-

wej przyczynił się do
stworzenia możliwość
rywalizacji w piłkarskim
świecie najmłodszym
skupionym w drużynach
trampkarzy i juniorów.

Zaznaczyć należy,
iż kluby otrzymujące do-
finansowanie wykazać
się muszą sportową ini-

cjatywą, planując szcze-
gółowo wydatki na rok z
góry, z których to mu-
szą się oczywiście skru-
pulatnie rozliczyć.

Dotacje na kluby
sportowe wydatkowane
są corocznie z budżetu
gminy Chełmiec. Kluby
starające się o dofinan-
sowanie składają odpo-
wiedni wniosek do
Urzędu Gminy, który
następnie opiniowany
jest przez Radę Sportu
Gminy Chełmiec. O
ostatecznym podziale
środków decyduje wójt
Gminy odpowiednim
Zarządzeniem.

K.Z.
Porównanie wsparcia finansowego klubów

sportowych w roku 2006 w odniesieniu do roku
2010.

LKS Świniarsko
Zamczysko
Marcinkowice
LKS Ubiad
Dąbrovia Wielogłowy
Librantovia Librantowa
Amator Paszyn
Piątkovia Łęg
RAZEM:

Rok 2006 Rok 2010
25.000,00 38.000,00
17.000,00 36.000,00
17.000,00 33.000,00
17.000,00 36.000,00
25.000,00 36.000,00
25.000,00 37.000,00
11.000,00 36.000,00
137 000 zł 252 000 zł
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Chełmiecki

Lata 2007-2010 to
okres dynamicznego roz-
woju gminy Chełmiec
czego dowodem jest:
• spadek zadłużenia z

16 mln zł do 7 mln zł
na koniec 2010 roku,

• wydanie na inwesty-
cje blisko 100 mln zł
bez zaciągania kredy-
tów i pożyczek,

• pozyskanie blisko 30
mln zł dotacji z unii
europejskiej oraz ze
środków krajowych,

• dynamiczny rozwój
gminnej kopalni KSS
Klęczany, która przy-
niosła gminie blisko
18 mln zł dochodu.
Przy równoczesnej
restrukturyzacji ko-
palnii oraz wymianie
parku maszynowego
na nowy

Najważniejsze zrealizo-
wane zadania inwe-
stycyjne:

• dwie hale sportowe
(miejscowości: Świ-
niarsko i Piątkowa),
sześć sal gimnastycz-
nych (miejscowości:

Paszyn, Marcinkowi-
ce, Chełmiec, Libran-
towa, Trzetrzewina,
Biczyce Dolne) za
kwotę ponad 25 mln
zł.

• blisko 100 km sieci
wodociągowych za
kwotę ponad 11 mln,

• blisko 100 km dróg as-
faltowych oraz beto-
nowych za kwotę po-
nad 20 mln zł oraz bu-
dowa chodników
przy drodze krajowej
w miejscowościach:
Chełmiec, Biczyce
Dolne, Trzetrzewina
za kwotę ponad 2,5
mln zł,

• wykonanie przez gmi-
nęprzejazdu serwiso-
wego w miejscowości
Kurów na odcinku
drogi wojewódzkiej
Nowy Sącz – Gródek
gdzie w czerwcu b.r.
drogazostałacałkowi-
cie zerwana przez po-
wódź.

• zakup działek na po-
szerzeni obszaru gór-
niczego gminnej ko-

palni KSS Klęczany
za kwotę ponad 2,5
mln zł, oraz zakup
gruntów w Rdziosto-
wie za kwotę blisko
350 tys. zł z przezna-
czeniem pod budowę
cmentarza komunal-
nego.

Zamierzenia inwe-
stycyjne gminy na rok
2011.

W przyszłym roku
planowanejestrozpoczę-
cie projektowania sieci
kanalizacji dla doliny
Smolnika tj miejscowo-
ści:Rdziostów,Marcinko-
wice, Klęczany, Chomra-
nice wraz z oczyszczal-
nią ścieków oraz prze-
wiertem pod Dunajcem.
Kontynuowana będzie
budowa sieci kanalizacji
w miejscowościach: Piąt-
kowa, Niskowa, Wielopo-
le, Wielogłowy, Dąbro-
wa, Ubiad. W tych miej-
scach gminy w których
nie jest planowana budo-
wa zbiorczej sieci kanali-
zacji będą montowane
przydomowe oczyszczal-

nie ścieków w ilości
około 400. Obecnie gmi-
na przygotowuje się do
złożenia w IV kw. 2010
roku wniosku o dofi-
nansowanie budowy
przydomowych oczysz-
czalni ścieków z Progra-
mu Rozwoju Obszarów
Wiejskich. Kolejną jakże
ważną inwestycją w
przyszłym roku będą
place zabaw w większo-
ści sołectw w gminie –
liczymy na dotację unij-
ną na to zadanie. Po-
nadto mieszkańcy gmi-
ny powinni otrzymać
oświetlenie przy dro-
gach gminnych z wyko-
rzystaniem lamp hybry-
dowych zasilanych
energią słoneczną oraz
wiatrową. Na to zadanie
również liczymy na do-
tacje unijną. Pierwsze
tego typu lampy zostały
zamontowane do testów
na parkingu przy Urzę-
dzie Gminy Chełmiec.

W latach 2007-2010
gmina Chełmiec pozy-
skała blisko 30 mln zł
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dotacji ze środków unij-
nych oraz ze źródeł kra-
jowych – najważniejsze
z nich przedstawia tabe-
la.

Wnioski oczekują-
ce na dofinansowanie ze
środków unii europej-
skiej:

W chwili obecnej
złożone są wnioski na
kwotę 7,5 mln zł, które
oczekują na decyzje w
sprawie dofinansowania.

Wśród nich jest
wniosek złożony do Pro-
gramu Współpracy
Transgranicznej Polska
– Słowacja. Motywem
wspólnego projektu po-
między gminą Chełmiec
oraz Litmanova ze Słowa-
cji jest budowa kanaliza-

cji sanitarnej w Piątko-
wej, oraz budowa oczysz-
czalni ścieków z kanali-
zacją w Litmanovej. War-
tość wniosku to ponad 2
mln euro z czego część
przypadająca na gminę
to 1,4 mln euro.

Ponadto złożony
jest wniosek o dotacje w
wysokości 500 tys. zł z
Programu Leader, środ-
ków unijnych z przezna-
czeniemnadofinansowa-
nie budowy sali gimna-
stycznej przy Zespole
Szkół w Librantowej,
gdzie w chwili obecnej
trwa już budowa.

Wnioski przygoto-
wywane do złożenia o
dofinansowanie ze środ-
ków unijnych i krajo-

wych:
Jeszcze w tym roku

gmina zamierza złożyć
kolejne wnioski o pozy-
skanie dotacji ze środ-
ków unijnych i krajo-
wych na kwotę blisko 14
mln zł, najważniejsze z
nich to:
• wniosek na kwotę 6,4

mln zł dofinansowa-
nia budowy blisko
400 przydomowych
oczyszczalni ścieków.
Oczyszczalnie te po-
wstanąna tych obsza-
rach gmin gdzie nie
jest planowana budo-
wazbiorczejkanaliza-
cji sieciowej.

• ponadto planuje się
pozyskać środki na
dofinansowanie za-

kupu i montażu przy
drogach gminnych
lamp oświetlenio-
wych, zasilanych
energią słoneczną i
wiatrową oraz zakup
komputerów wraz z
internetem dla 140
rodzin w ramach za-
dania „Internecik
też dla dzieci etap
III”. Wśród innych
zamierzeń inwesty-
cyjnych z wykorzy-
staniem dotacji jest
budowa drugiego w
gminie obiektu „Or-
lik 2012” w miejsco-
wości Wielogłowy
oraz budowa placów
zabaw w większości
sołectw.

A.B.

W dniu 02.11 miało
miejsce otwarcie ofert
przetargowych na dwa
bardzo istotne do realiza-
cji w następnych dwóch
latach zadania.

Pierwszym z tych
zadań jest budowa Sali
gimnastycznej wraz z
przewiązką i przedszko-
lem w Biczycach Dol-
nych. Ciekawostką jest
to, iż jest to pierwszy
przetarg „zaprojektuj –
wybuduj” na podstawie
posiadanej koncepcji.
Tak więc wykonawca za-
dania będzie odpowie-
dzialny za realizację ca-
łości zadania od zapro-
jektowania w/w obiek-
tów i uzyskania na nie

pozwolenianaużytkowa-
nie. Pozwoli to na znacz-
ne skrócenie prac zwią-
zanych z realizacją cało-
ści zadania, a także nie
będzie powodować pro-
blemów w trakcie budo-
wy na linii projektant –
wykonawca zadania. Do
przetargu wystartowało
aż 7 firm. Najniższą ofer-
tę przedstawiła firma
„Budmex”, która realiza-
cję zadania wyceniła na
kwotę: 4  314  943, 17 zł.
Co ciekawe najdroższa
oferta była przeszło dwu-
krotnie droższa i wynio-
sła: 9 645 321, 05 zł.

Drugim otwarty
wczoraj przetarg związa-
ny jest z zadaniem pn.:

„Budowa kanalizacji sa-
nitarnej w miejscowości
Wielopole, Wielogłowy
wraz z uzyskaniem po-
zwolenia na użytkowa-
nie w imieniu zamawia-
jącego”. Jest I etap kana-
lizacji, która w niedale-
kiej przyszłości objąć
ma swoim zasięgiem
oprócz wspomnianych
miejscowości także
Ubiad i Dąbrową. Kanali-
zacja w całości liczyć bę-
dzie przeszło 40 km i po-
siadać ok. 1000 przyłą-
czy. W pierwszym etapie
zrealizowane zostanie
niemal 20 km sieci kana-
lizacyjnej wraz z 4 komo-
rami oraz włączeniem
się do Sądeckich Wodo-

ciągów. Najniższa oferta
to 11  806  562,04 zł. a
najwyższa to
17 342 813,00 zł. Rozpo-
częcie prac budowla-
nych na obu w/w zada-
niach nastąpi natych-
miast po uzyskaniu pra-
womocnej decyzji na
budowę. Zakończenie
budowy oraz oddanie
do użytkowania sali
wraz z przewiązką i za-
pleczem sportowym za-
planowano na czerwiec
2012 roku, kanalizację
wraz z oddaniem jej do
użytkowania wykonaw-
ca zobowiązany jest za-
kończyć we wrześniu
2012 roku.

B.A.
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Ostanie lata to do-
bry czas dla Małopolski.
Dzięki ogromnemu za-
strzykowi środków z
Unii Europejskiej, któ-
rych wydawanie na roz-
maite strategiczne zada-
nia Zarząd Wojewódz-
twa sensownie zaplano-
wał, spływają do powia-
tów i gmin. Dzięki
aktywnej i profesjonal-
nej postawie starostów,
wójtów, instytucji i orga-
nizacji społecznych Ma-
łopolska jest w krajowej
czołówce, gdy chodzi o
tempo i sprawnośćwyko-
rzystywania tych pienię-
dzy. Z budżetu woje-
wództwa dofinansowuje-
my także różne ważne

społecznie zadania. Jako
wicemarszałek z Sądec-
czyzny staram się dbać
o to, by dobre projekty z
naszych terenów mogły
być realizowane.

Gmina Chełmiec w
latach 2007 – 2010 otrzy-
mała z różnych progra-
mów ponad 6, 5 miliona
złotych. Za 3,35 miliona
złotych z Małopolskiego
Regionalnego Programu
Operacyjnego powstaje
Dom Dziecka i hala spor-
towa przy szkole w Świ-
niarsku. Ponad 2,5 milio-
na wpłynęło na teren
Gminy z Programu Ope-
racyjnego Kapitał Ludz-
ki. Urząd Gminy realizu-
je za te pieniądze projek-

ty aktywizacji zawodo-
wej oraz edukacji infor-
macyjno technolo-
gicznej rodziców, by mo-
gli wspierać w nowocze-
snym świecie rozwój
swoich dzieci. Stowarzy-
szenie Rozwoju Gminy
Chełmiec realizuje pro-
jekt „Radosny świat

przedszkola”, a Zespół
Szkół w Wielogłowach
projekt „e-wioska”. Aby
poprawić komunikację
wyremontowano ciąg
dróg Trzetrzewina – Za-
groda. Gmina Chełmiec
skorzystała też z pro-
gramów Mecenat Mało-
polski, za które zespoły

W dniu 20 września
2010 roku wójt Gminy
Chełmiec uczestniczył w
przekazaniu przez wice-
marszałka Województwa
MałopolskiegoLeszkaZe-
gzdę staroście nowosą-
deckiemu promesę na
ponad 39 mln zł z prze-
znaczeniem na budowę
zachodniej obwodnicy
Nowego Sącza.

Obwodnica zachod-

nia Nowego Sącza bę-
dzie realizowana według
tzw. wariantu błękitne-
go. Taki jej przebieg zo-
stał wybrany spośród
trzech przygotowanych
przez wyłonioną w prze-
targu Pracownię Projek-
tową „Klotoida” z Krako-
wa.

Trasa zacznie się
przy zjeździe z mostu w
Starym Sączu, gdzie po-

wstanie rondo, następ-
nie będzie biegła przez
Podrzecze dalej przez Ni-
skową do Biczyc Dol-
nych, gdzie powstanie
rondo i połączenie z pla-
nowaną obwodnicą pół-
nocną Nowego Sącza.

Inwestoremobwod-
nicy zachodniej jest Po-
wiat Nowosądecki przy
wsparciu finansowym
Województwa Małopol-

skiego, Gminy Chełmiec
oraz Gminy Podegro-
dzie. Obwodnica ma
kosztować ponad 49
mln zł z czego blisko 40
mln zł ze środków unij-
nych. Jeszcze w tym ro-
ku planowane jest ogło-
szenie przetargu w sys-
temie „Projektuj i Wy-
buduj” i rozpoczęcie
robót. Droga ma być go-
towa w 2012 roku. L.Z.

Kurier Chełmiecki
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regionalne zakupiły no-
we stroje, powstała książ-
ka o ks. Prof. Bolesławie
Kumorze, zrealizowano
kilka konferencji i semi-
nariów. Dzięki dotacjom
na renowację zabytków
wypiękniał kościół w
Chomranicach i zabytko-
wa kaplica dworska w

Marcinkowicach. OSP w
Niskowej i Paszynie
otrzymały środki na po-
prawę stanu swoich sie-
dzib w ramach progra-
mu Małopolskie Remizy.
W Świniarsku wybudo-
wano także nowoczesne
boisko sportowe Orlik
2012.

Oceniam to jako
niezły bilans i dobre
cztery lata, wypełnione
owocną współpracą, bez
niepotrzebnych sporów
i jałowego „politykowa-
nia”. Dobrze siępracowa-
ło z wójtem Bernardem
Stawiarskim. Starałem
się go wspieraćw maksy-
malny możliwy sposób
w Jego staraniach. Mam
nadzieję, że i Państwo
dobrze ocenią ten czas i
moją działalność. Bo na-
stępne cztery lata samo-
rządu to kolejny ważny
okres, w którym wiele

można zyskać, albo…
równie wiele stracić.
Dlatego tak istotne jest,
byście w głosowaniu do
Rady i na Wójta swojej
Gminy, ale także do Ra-
dy Powiatu i Sejmiku
Województwa Małopol-
skiego wybierali ludzi
czynu i dialogu, ludzi
umiejących działać
wspólnie i osiągać poro-
zumienie, ludzi skutecz-
nych. Na takich odda-
wajcie głos 21 listopada!

Wicemarszałek
Małopolski

Leszek Zegzda
Wicemarszałek Małopolski Leszek Zegzda.




